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Remissvar MSP 2.0 

Följande är Centerpartiet i Gävles synpunkter på utkastet till MSP 2.0. 

 

Struktur och upplägg 

● Mängden mål och indikatorer måste minskas drastiskt. I förslaget finns 42 mål, 16 

“målinriktningar” och 71 indikatorer. Det går inte att bedriva effektiv styrning med 

en sådan bred och spretig målbild. 

● Alla mål måste gå att meningsfullt påverka med kommunala styrmedel. Att sätta 

höga mål med indikatorer som är utanför vår kontroll bidrar inte till en effektiv 

styrning. (Till exempel mål om gävlebornas flygresor.) 

● Alla indikatorer måste vara mätbara. Om det inte finns tillgängligt, eller enkelt går 

att samla in statistik, är indikatorn oanvändbar. Flera indikatorer är enormt dyra, 

ibland direkt omöjliga, att mäta. (Till exempel konsumtionsbaserade koldioxidutsläpp 

för gävleborna.) 

● Kopplingen mellan “målinriktning”, mål och prioriterade åtgärder behöver bli 

tydligare. 

● De prioriterade åtgärderna behöver ses över så att de är verksamma och 

kostnadseffektiva. (Till exempel “hållbar livsstilssatsning”.) 

● Antalet mål där “alla” är ansvariga behöver minskas. 

 

Enskilda sakfrågor 

● Mål om ekologiskt producerad mat bör strykas. Ekologiskt jordbruk kan vara ett sätt 

att bedriva hållbar livsmedelsproduktion, men det är inte det enda. Ökade inköp av 

ekologisk mat skulle stå i strid med flera av de uppsatta målen, och riskerar 

dessutom att slå mot småskalig lokal produktion som inte har råd med certifiering. 

● Mål om minskad köttkonsumtion bör tas bort eller ses över. I sin nuvarande form 

riskerar de att slå mot lokal, miljövänlig produktion av t.ex. naturbeteskött eller 

viltkött, som dessutom behövs för att uppnå målen om biologisk mångfald. 

● Klimatkompensation bör endast användas om det kan säkerställas att den inköpta 

kompensationen leder till faktiska utsläppsminskningar. 

● Kommunen bör inte ha ett mål om mängd installerade solceller, eftersom detta låser 

fast oss vid ett specifikt teknikval oavsett om det är kostnadseffektivt eller inte. 

● Det är oklart hur rutan på sidan 6 förhåller sig till resten av programmet. 

 

Process 

● Programmet behöver en omfattande översyn, med fokus på att minska antalet mål 

och göra programmet mer operationaliserbart. Det är inte realistiskt att fatta ett 

välgrundat beslut redan i början av 2020. 

 

 

 


